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Protokoll fört vid kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågors sammanträde  
måndagen den 8 februari 2021 
 

Tidpunkt:  
Kl. 15.00 

Plats:  
Via Skype 

Närvarande: 
Se bilaga 1 
 
 
   
   
   
Justerat den 15 februari 2021   
   
   
   
   
   
   
   
   
Martin Hansson Lena Huss (Funktionsrätt/ÅSS) 
Ordförande vice ordförande  
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§ 1  
Sammanträdets öppnande 
 
Ordföranden Martin Hansson (MP) förklarar sammanträdet 
öppnat. 
 
 

§ 2  
Närvarande 
 
Ordföranden hälsar alla välkomna. Närvaron kontrolleras via 
upprop. 
 

§ 3  
Föredragningslistan godkänns 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 

Föredragningslistan godkänns. 
 
 

§ 4 
Val av protokollsjusterare och tid för justering av 
protokollet 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 

Ordföranden Martin Hansson (MP) och vice ordföranden 
Lena Huss Funktionsrätt/ÅSS utses att justera protokollet. 
Protokollet justeras måndagen den 15 februari 2021. 

 
  



 Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor 
Protokoll nr 1 

Sida 3 (11) 
2021-02-08 

 

 

§ 5 
Arbetet med att stärka civilsamhällets roll i 
genomförandet av Agenda 2030 
 
Heidi Englund, strateg vid stadsledningskontoret, föredrar om 
Stockholms stads arbete med att stärka civilsamhällets roll i 
genomförandet av Agenda 2030. 
 
Stockholms stad har de senaste åren anammat en uttalad strategi 
att vara i framkant vad gäller målen för Agenda 2030. 
 
Staden kommer i och med detta påbörja ett projekt. Projektets 
första fas är att kartlägga de samverkansytor som staden har med 
civilsamhället, för att se var styrkorna finns i samarbetet med 
civilsamhället och var områden för förbättring finns.  
 
Under våren 2021 kommer en hållbarhetsrapport att publiceras, 
där vissa områden identifieras som särskilt angelägna, de är bland 
annat jämställdhetsarbetet, frågor om ojämlikhet och minskad 
klimatpåverkan. 
 
Heidi Englund efterfrågar hur rådet själva ser på sin roll i arbetet 
och vilka synpunkter de skulle kunna bidra med. 
Frågor ställs om sociala utfallskontrakt, liknande ideellt offentligt 
partnerskap, och hur staden kan arbeta med det. Vilka hänsyn 
som tas i upphandling generellt. 
 
En fråga som lyfts är vilken roll funktionshinderombudsmannen 
kommer att ha i detta och vilken roll de tidigare och kommande 
rapporter som funktionshinderombudsmannen producerar, där 
vissa av dessa aspekter har tagits upp, kommer att spela. 
Funktionshinderombudsmannen svarar att samverkan finns med 
projektet och att funktionen är kopplad till det. Där kommer 
funktionshinderombudsmannen att ta med de slutsatser som 
tidigare tagits upp i rapporter. 
 
En aspekt som också lyfts är de förändringar i socialtjänstlagen 
som kommer att genomföras och hur de kommer att påverka 
bland annat det förebyggande arbetet mellan staden och 
civilsamhället. 
 
Rådet är intresserade av att följa arbetet och önskar att delta i 
återkopplande dialog kring frågorna. 
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§ 6 
Arbetet med teckenspråkets juridiska status 
 
Christina Jedestav, controller på stadsledningskontoret, 
presenterar Stockholms stads arbete kring teckenspråkets 
juridiska status. 
 
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor föreslog i en 
skrivelse 2018 till kommunstyrelsen att teckenspråkets ställning 
skulle utvecklas. Särskild vikt skulle läggas vid hur barn och 
deras föräldrar fick sina rättigheter tillgodosedda. Dessutom 
skulle rådet vara med och påverka hur uppdraget skulle utformas. 
I samband med remissen av detta inkom synpunkter på hur 
uppdraget skulle utformas och vilka frågor som skulle behandlas, 
där rådets synpunkter var vägledande. 
 
Målsättningen är att resultatet av översynen ska presenteras i maj. 
Utredningen kommer att vara klar i mars. Rådet kommer att få ta 
del av utredningen och komma med synpunkter, innan 
stadsledningskontoret skriver fram ett tjänsteutlåtande inför 
beslut. 
 
En fråga lyfts kring benämningen ”Teckenspråkets juridiska 
status”, som kanske inte riktigt fångar essensen i utredningen. 
Dock är innehållet i utredningen viktigast. 
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§ 7 
Remiss av Promemorian - Utbetalning av ersättning för 
personlig assistans endast vid tillstånd 
KS 2020/1767 
Remisstid den 16 februari 2021 
RVIII 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 

Rådets presidium får i uppdrag att ta fram ett svar på remissen. 
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§ 8 
Remiss av Motion om tillgänglighet och trafiksäkerhet 
kring Järvafältet 
KS 2020/1443 
Remisstid den 25 maj 2021 
RV 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 

Ärendet bordläggs. 
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§ 9 
Remiss av Regional cykelplan för Stockholms län 
KS 2021/53 
Remisstid den 12 mars 2021 
RV 
 
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 

Rådets presidium får i uppdrag att ta fram ett svar på remissen. 
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§ 10 
Information från Stockholms stads 
funktionshinderombudsman Astrid Thornberg 
 
Ledsagning 
En tidigare fråga från rådet har rört hur staden säkerställer att 
förvaltningarna känner till och följer riktlinjerna. Forum som 
används är nätverksmöten samt introduktion av nyanställda. 
Vidare är två tillfällen planerade under mars 2021 för genomgång 
av riktlinjerna och modellen. Genomgångarna riktar sig till 
handläggare och chefer inom funktionsnedsättning och 
äldreomsorgen och genomförs av socialförvaltningen, 
äldreförvaltningen och juridiska avdelningen.  
 
En broschyr med information om insatsen och hur den kan 
användas är nu färdigställd och kommer delges i samband med 
möten med organisationerna under februari månad  
 
Statistik från Socialtjänstrapporten 2019 viar att fler personer har 
beviljats insatsen enligt LSS (706 personer) än enligt SoL (440 
personer) år 2019. Antal personer per stadsdel som beviljats 
insatsen enligt LSS eller SoL varierar. Inom ledsagarservice 
(LSS) var spannet i stadsdelarna från 15 till 87 personer och inom 
ledsagning (SoL) var spannet från 6 till 104 personer. 
Genomsnittligt antal beviljade timmar är något högre inom 
ledsagarservice enligt LSS i förhållande till ledsagning enligt 
SoL. Ny statistik hämtas nu in för att bearbetas och ligger till 
grund för Socialtjänstrapporten 2020. 
 
S:t Julian 
S:t Julian-priset kommer att delas ut 2022. Ett första 
planeringsmöte har genomförts där arbete leds av avdelningen för 
kvalitet och säkerhet och där funktionshindersombudsmannen 
deltar. Priset kommer delas ut 16 februari 2022 och Blå Hallen är 
bokad för prisutdelning. Mötet i december är planerat till att vara 
jurysammanträde för de nominerade.  
 
Äldrevänlig stad  
Handlingsplanen för Äldrevänlig stad har färdigställts och 
kommer nu beredas politiskt där beslut av kommunfullmäktige 
väntas under våren.  
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Översynen av råden  
Arbetet leds av avdelningen för kvalitet och säkerhet. Strateg 
Heidi Englund har tagit vid efter Veronica Wolgast som numera 
arbetar på socialförvaltningen, men som är delaktig i arbetet. 
Underlag med inriktning är under framtagande och därefter 
kommer ett tjänsteutlåtande tas fram med detaljnivå.  
 
E-utbildning funktionsnedsättning 
E-utbildningen Funktionsnedsättning är nu klar och kommer att 
läggas ut på stadens utbildningsplattform inom kort. Utbildningen 
ger en grund inom området, är tänkt för stadens alla medarbetare 
och består av sex kapitel inklusive inledning och avslutning. 
Kapitlen är Nuläge och Bakgrund, Funktionsnedsättning, 
Tillgänglighet i samhället och Stadens arbete.   
 
Två rapporter  
 
Statistiska centralbyråns (SCB) rapport – Lämna ingen 
utanför 
I SCB-rapport, Lämna ingen utanför – statistik lägesbild av 
genomförandet av Agenda 2030 i Sverige, oktober 2020 läggs 
fokus på mål 10 och ojämlikhet. En av flera slutsatser som nämns 
i rapporten är att personer med olika funktionsnedsättningar (en 
bland flera grupper) kanske är särskilt sårbara för vissa typer av 
utsatthet som lämnar människor utanför i utvecklingen mot ett 
mer hållbart samhälle.  
 
Myndigheten för delaktighet – från delrapport av ett 
regeringsuppdrag 
Myndigheten för delaktighet (MFD) har ett regeringsuppdrag om 
att bidra till att funktionshinderperspektivet får ett större utrymme 
hos offentliga aktörer i deras arbete med Agenda 2030. I 
december 2020 publicerades en delrapport av uppdraget som ska 
slutredovisas i januari 2022. Slutsatser och reflektioner i 
rapporten är att funktionshinderperspektivet har ännu inte fått ett 
särskilt stort genomslag i arbetet med hållbar utveckling. Den 
nuvarande situationen med corona-pandemin har också påverkat 
arbetet med Agenda 2030 under året. MFD ser däremot att det 
finns ett stort intresse bland offentliga aktörer att integrera 
perspektivet i arbetet med hållbar utveckling. MFD kommer 
under 2021 att arbeta vidare med ökad kunskap, stöd och 
samverkan. 
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En fråga ställs kring broschyren kring ledsagning och hur den 
tillgängliggörs. FO svarar att den kommer att läsas in på 
ljudband, ges ut i punktskrift samt även finnas på stadens 
webbplats där möjlighet att få den uppläst kommer att finnas. 
Den har även skickats till stadens förvaltningar. 
 
En fråga ställs om boendeplanering, där samverkan krävs mellan 
många nämnder. Det finns en farhåga kring hur den nya 
boendeplanen inverkar på detaljplaner och liknande. Ett 
procentmål för bostäder för personer med funktionsnedsättningar 
saknas i den nya planen, något som funnits med i tidigare 
boendeplaner. Stadsbyggnadsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor har varnat för den här utvecklingen. 
 
§ 11 
Återkoppling från presidiet 
 
Stadsbyggnadskontoret har kontaktat rådets ordförande kring en 
dom i Högsta förvaltningsdomstolen där 
bostadsanpassningsbidraget gällande BB-garage, alltså mindre 
garage där ingen annan lösning finns. Detta har 
stadsbyggnadskontoret lämnat anpassningsbidrag för. 
Högsta förvaltningsdomstolen har i sin dom meddelat att detta 
inte får göras och andra kommuner har slutat. Staden har fortsatt 
men varningar lyfts nu för att det kan vara domstolstrots. 
Stadsbyggnadskontoret har därför efterfrågat underlag från rådet, 
om detta är välkänt och om det finns några vägar framåt. 
Ordförande kommer att skicka ut domen. 
 
Ordföranden meddelar även att det pågår ett arbete med att se 
över tillgängligheten i Rådssalen. 
 
Rådet har tidigare föreslagit till kommunstyrelsens presidium en 
lösning med möjlighet att motsvarande överklaga beslut inom 
staden, innan det drivs till domstol. 
Roteln har inte återkommit med skriftliga svar till rådet och 
ordförande kommer att kontakta ansvarig rotel om detta. 
 
§ 12 
Anmälningsärenden 
 

- Protokoll från rådets sammanträde den 9 november 2020 
anmäls. 
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§ 13 
Övriga frågor 
 
Snöröjning 
I samband med snöfallet som kommit i januari och februari lyfter 
några ledamöter att snöröjningen inte har fungerat för 
gångtrafikanter och att cykelbanorna verkar ha varit prioriterade. 
Ett förslag läggs fram om att rådet tydligt ska efterfråga en 
redogörelse kring detta. 
Presidiet kommer att kontakta ansvarig rotel för att se hur 
exempelvis förslag på förbättringar kan föras vidare. 
 
Distanssammanträden och tillhörande verktyg 
Flera ledamöter uttrycker att det finns många bättre verktyg för 
distansmöten än Skype, som för närvarande används. 
Ordföranden meddelar att en översyn är på gång, och kommer att 
återkomma med status på detta till kommande sammanträde. 
 
 
§ 14 Sammanträdet avslutas 
 
Sammanträdet avslutas kl. 16.28 
 
Vid protokollet 
 
 
Daniel Björkegren 
 



     Bilaga 1 
 
Närvaro, via Skype, vid kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågors 
sammanträde måndagen den 8 februari 2021 
 
   Närvaro Tjänstgörande 

ersättare 
Ordförande MP Martin Hansson X  
1:e vice ordf. Opol Lena Huss X  
     
Ledamöter M Birgitta Thulin X  
 L Eva Hasselblad X  
 C Thomas Wihlman X  
 KD Eva-Marie Ås X  
 S Salar Rashid -  
 S Lena Josefsson -  
 V Robert Mjörnberg X (pt. 10)  
 Opol Vakant  Kaj Nordquist 
 Opol Vakant  Jan Delvert 
 Opol Nils Duwähl - Stefan Fagerström 
 Opol Håkan Jarmar X  
 Opol Vivianne Emanuelsson X  
 Opol Anna Quarnström X  
 Opol Joakim Hagelin Adeby X  
     
     
     
Ersättare Opol Amir Amirriazi -  
 Opol Kaj Nordquist X  
 Opol Jan Delvert X  
 Opol Stefan Fagerström X  
     
     
     
     
     

Dessutom närvarar Astrid Thornberg funktionshinderombudsman, Christina Jedestav, 
stadsledningskontoret, Heidi Englund, stadsledningskontoret och rådets sekreterare Daniel 
Björkegren. 
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